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P r o t o k ó ł  Nr IV/2011 

 
z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 27 stycznia 2011r. w sali Urzędu Gminy  

w Kotlinie w godz. od 900 do 1230 
 

I. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
                 Otwarcia IV sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Czesław Moch  witając: Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała 
Urbaniaka, Skarbnika Gminy Irenę Antczak, radnego Rady Powiatu Walentego 
Kwaśniewskiego, kierownika Rewiru Dzielnicowych w Jarocinie Aleksandra  
Szczepańskiego, sołtysów, przedstawicieli  firmy  INPLUS Doradztwo Inwestycyjne 
 z Olsztyna, która opracowała zmianę studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Kotlin: Marię Bałtyn i Piotra Gramelskiego oraz  
Panią redaktor Gazety Jarocińskiej. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził kworum, bowiem w sesji 
uczestniczyło 14 radnych. 
Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu. 
 

 II. Przedstawienie porządku obrad. 
          Przed przedstawieniem porządku obrad Przewodniczący Rady zapytał - czy są 
wnioski o zmianę porządku obrad? 
Wójt Gminy zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad polegającą na wprowadzeniu  do 
punktu 18 porządku obrad " Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał"  projektu 
uchwały w sprawie ustanowienia przedstawiciela Gminy w Stowarzyszeniu "Wielkopolski 
Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych" w Poznaniu. 
Za zmianą porządku obrad głosowało 14  radnych. 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od III 

sesji Rady. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od III sesji Rady oraz  
      z wykonania uchwał Rady. 
7. Odczytanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kotlin na lata 2011 - 2016. 
8. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy. 
9. Odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 
10. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 

oraz opinii o możliwości sfinansowania przez Gminę Kotlin deficytu budżetu przez 
Gminę w 2011 roku. 

11. Odczytanie opinii stałych Komisji Rady. 
12. Odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem sesji przez radnych 

i nie uwzględnionych w projekcie budżetu. 
13. Przedstawienie autopoprawek  Wójta Gminy do projektu budżetu. 
14. Dyskusja nad projektem budżetu. 
15. Głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta Gminy. 
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16. Głosowanie wniosków zgłoszonych przez radnych przed rozpoczęciem sesji. 
17. Głosowanie: 

- uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na lata 2011 - 
2016, 

- uchwały w sprawie budżetu Gminy Kotlin na 2011 rok. 
18. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

- zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Kotlin, 

- wyrażenia zgody  na dokonanie zmiany Porozumienia międzygminnego zawartego 
w dniu 7 października 2008r. w sprawie powierzenia Gminie Jarocin  
przygotowania i wykonania zadania p.n. " Zorganizowanie i nadzór nad 
funkcjonowaniem systemu gospodarki odpadami i osadami ściekowymi dla gmin 
objętych  POROZUMIENIEM  wraz z budową Zakładu Zagospodarowania 
Odpadów Jarocin z siedzibą w Witaszyczkach z ewentualnymi punktami 
przeładunkowymi", 

- zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od 
nieruchomości, 

- zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wzorów formularzy, 
- ustanowienia przedstawiciela Gminy w Stowarzyszeniu " Wielkopolski Ośrodek 

Kształcenia i Studiów Samorządowych w Poznaniu". 
19. Uchwalenie planu pracy Rady Gminy na 2011 rok. 
20. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2011 rok. 
21. Przyjęcie planów pracy Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów oraz 

Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 
Przeciwpożarowej Rady Gminy na rok 2011. 

22. Wolne głosy i wnioski. 
23. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na III sesji Rady. 
24. Zamknięcie obrad. 
Porządek obrad przyjęty został 14 głosami "za". 
 

 ad.3 Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy. 
              Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Jolanta Urbaniak przedstawiła pozytywną 
opinię protokołu  z III sesji Rady Gminy informując, że zawiera prawidłowy zapis 
przebiegu sesji  i wnosząc  o jego przyjęcie. 
Protokół przyjęty został 14 głosami "za". 
 

 ad.4 Interpelacje i zapytania radnych. 
            W punkcie tym głos zabrali: 
Radny Zdzisław Wodniczak - pytając - na jakiej podstawie straż miejska może ustawiać 
radary na terenie gminy Kotlin  i czy może zatrzymywać  kierowców do kontroli na terenie 
gminy Kotlin? Radny mówił, że w projekcie budżetu Gminy na 2011 rok  nie ma 
planowanych dochodów z tytułu nałożonych mandatów. Zdaniem radnego jest to zadanie 
policji, a nie straży miejskiej. 
Radny Zdzisław Wodniczak  wnioskował o czyszczenie dalszej części Kotlinki i o 
udrożnienie rowu w Twardowie  przy posesji  pani Kwiatkowskiej, gdzie poobrywano 
mostki przy układaniu rur kanalizacyjnych. 
Radny Szczepan Szymczak wskazywał na częste awarie sygnalizacji świetlnej na 
przejeździe kolejowym  na drodze Kotlin - Magnuszewice.  
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Radny Szczepan Szymczak informował o kolejnej kontroli kierowców przez Policję  przy 
kościele w Magnuszewicach i to w dniu gdy  jest msza za wszystkich zmarłych. Kierowcy 
otrzymywali mandaty za nie zapięte pasy. 
Radny Bogdan Pacholak pytał - kto odbiera od rolnika zużyte oleje  i czy nie powinien 
odbierać  ich ten,  który sprzedaje olej? 
 

 ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od III 
sesji Rady. 
                Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym : 

- 5 stycznia uczestniczył w posiedzeniu Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu  
       i Finansów, 
- 16 stycznia uczestniczył w sesji Rady Powiatu w Jarocinie, 
- obecny był na turnieju szachowym w Szkole Podstawowej w Kotlinie 

zorganizowanym przez Społeczną Gminną Radę Sportu w Kotlinie, 
- spotykał się z Wójtem Gminy w sprawach bieżących gminy, 
- uczestniczył w przygotowaniu materiałów sesyjnych i materiałów na posiedzenia 

Komisji. 
Informacje Przewodniczącego Rady przyjęto bez zastrzeżeń. 
 

 ad.6  Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie miedzysesyjnym oraz  
           z wykonania uchwał Rady. 

            Sprawozdanie przedstawione przez Wójta Gminy o realizacji uchwał Rady 
podjętych na poprzedniej sesji oraz o wydanych zarządzeniach  stanowi załącznik do 
protokołu. 
Wójt poinformował, że w okresie międzysesyjnym zajmował się sprawami związanymi  
z podpisywaniem  umów wynikających z zadań  programowych oraz  z prowadzonymi  
inwestycjami, które są  na etapie zakończenia jak i tych w które na bieżąco  Gmina 
wchodzi. 
Do sprawozdania Wójta nie wniesiono uwag. 
 

ad.7 Odczytanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Kotlin na lata 2011 - 2016. 
             Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na 
lata 2011 - 2016  odczytał Wójt Gminy. 
 

ad.8 Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy. 
                Uchwałę Nr -SO 0952/II/47/3/Ka/2010 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 16 grudnia 2010 roku  w sprawie wyrażenia opinii o 
projekcie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kotlin  odczytała Skarbnik Gminy. 
Skład Orzekający RIO w Poznaniu  wyraził o przedłożonym przez Wójta projekcie 
wieloletniej prognozie finansowej opinię pozytywną  z zastrzeżeniami. 
Skarbnik wyjaśniła, że wykazane zastrzeżenia   zostały  poprawione. 
Uchwała Składu Orzekającego RIO stanowi załącznik do protokołu. 
 

ad.9 Odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 
              Projekt uchwały w sprawie uchwalenia  budżetu Gminy na 2011 rok wraz  
z uzasadnieniem odczytał  Wójt Gminy. 
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 ad.10 Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 
oraz opinii o możliwości sfinansowania przez Gminę Kotlin deficytu budżetu Gminy  
w 2011 roku. 
                 Uchwałę Nr SO - 0952/I/47/3/Ka/2010  Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 16 grudnia 2010r.  w sprawie wyrażenia opinii o 
projekcie budżetu Gminy Kotlin na 2011 rok  oraz uchwałę Nr SO-0951/93/D/3/Ka/2010 
Składu Orzekającego RIO z dnia 16 grudnia 2010r. w sprawie wyrażenia opinii o 
możliwości sfinansowania przez Gminę Kotlin deficytu budżetu odczytała Skarbnik 
Gminy. 
Skład Orzekający wyraził opinię pozytywną o przedłożonym przez Wójta Gminy projekcie 
uchwały budżetowej na 2011 rok  i opinię pozytywną o możliwości sfinansowania deficytu 
budżetu. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, ze projekt budżetu został zmieniony w stosunku do wersji 
opracowanej do dnia 15 listopada 2010r. 
W projekcie uwzględniono uwagi Składu Orzekającego RIO. 
Uchwały Składu Orzekającego  RIO stanowią  załączniki do protokołu. 
 

 ad.11 Odczytanie opinii stałych Komisji Rady. 
             Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław 
Wodniczak poinformował, że Komisja po szczegółowej analizie projektu budżetu Gminy 
na 2011 rok oraz po zapoznaniu się z autopoprawkami  do projektu zgłoszonymi z własnej 
inicjatywy przez Wójta Gminy pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu nie wnosząc 
żadnych uwag. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego  
i Ochrony Przeciwpożarowej  Stefan Taczała  przedstawił również pozytywną opinię 
Komisji o projekcie budżetu  wraz z autopoprawkami zgłoszonymi przez Wójta Gminy. 
Opinie Komisji stanowią załączniki do protokołu. 
 

ad.12  Odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem sesji przez radnych 
i nie uwzględnionych w projekcie budżetu. 
                Wniosków nie zgłoszono. 
 

ad.13 Przedstawienie autopoprawek Wójta Gminy do projektu budżetu. 
                Wójt Gminy przedstawił autopoprawki do projektu budżetu Gminy na 2011 rok 
prosząc Wysoką Radę o ich wprowadzenie do budżetu: 
1) budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami i pompowniami we wsi Wola 

Książęca - 140.000,- zł, 
2) przebudowa drogi gminnej w Kurcewie Nr 614538P na długości 600 mb  - 250.000,- 

zł, 
3) wykup gruntów rolnych pod budowę chodnika w Kotlinie - 35.000,- zł, 
4) budowa chodnika w Kotlinie przy ul. Poznanńskiej od ul. Powstańców Wlkp. do ul. 15 

Sierpnia  - 60.000,- zł, 
5) technologia kotłowni gazowej i modernizacji instalacji centralnego ogrzewania  
      w kotłowni Urzędu Gminy - 60.000,- zł, 
6) utworzenie szkolnego placu zabaw przy Szkole Podstawowej w Kotlinie  - 105.000,- 

zł, 
7) zwiększenie nakładów na zadanie pod nazwą  -  Budowa boiska sportowego o 

nawierzchni z tworzyw sztucznych wraz z zapleczem socjalnym zgodnie z programem 
"Orlik 2012" zlokalizowanym w Kotlinie przy ul. Marii Konopnickiej 22 - 2.000.000,- 
zł, 
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8) realizacja zadania z programu Operacyjnego Kapitał Ludzki - Priorytet IX " Rozwój 
wykształcenia i kompetencji w regionach" z projektu systemowego pt. " Razem 
uczymy się i bawimy" - 110.667,- zł. 

Wykaz autopoprawek stanowi załącznik do protokołu. 
 

  ad.14 Dyskusja nad projektem budżetu. 
                        W dyskusji  głos zabrali: 

Radny Bogdan Pacholak  powiedział, że "przejadamy" dużą część budżetu, a bardzo mało 
przeznaczone jest na inwestycje. 
Radny Pacholak mówił o konieczności oszczędzania budżetu, wymieniając oszczędności  
w oświetleniu ulicznym  przez wyregulowanie czasu oświetlenia oraz wskazał na duże 
koszty autobusów szkolnych dowożących uczniów do szkół.  
Radny Pacholak uważał, że budżetu nie da się powiększyć podnosząc podatki , a jedynie 
pozostaje oszczędzanie. 
Radny Krzysztof Szyszka nie zgodził się z przedmówcą , że jest za mało środków  
przeznaczonych na inwestycje. Poprzednio przypomniał było 4 mln zł, teraz jest 3.800 tys. 
zł i jest to maksimum do możliwości budżetu Gminy - uważał radny. 
Dalej radny Szyszka mówił, że patrząc na dochody Gminy, to środki na inwestycje idą  
w górę. 
Sołtys Marian  Żurek  powiedział, że budżet powinien służyć mieszkańcom. Budżet ma 
stronę dochodową i wydatkową. Można się jeszcze zadłużać.  Zdaniem sołtysa przeraża to, 
że budżet kierowany jest  centralnie.  Mieszkańcy  wnioskowali o przeznaczenie środków 
na odnowienie rowów melioracyjnych, a okazuje się, że nie jest to zadanie własne Gminy  
i nie można na to zadanie przeznaczać środków. Sołtys uważał, że to Rada Gminy powinna 
o tym decydować na co przeznaczać środki, a nie żeby decydowano centralnie. 
Sołtys wskazał na konieczność wykorzystania  środków funduszu sołeckiego   
z przeznaczeniem na odnowienie rowów przydrożnych. 
Przewodniczący Rady Czesław Moch mówił, że był przekonany, że dojdzie do wspólnej 
inwestycji Gminy Kotlin i Powiatu Jarocińskiego.  Przewodniczący pytał obecnego na sesji 
radnego Rady Powiatu Walentego Kwaśniewskiego - jak to się stało, że Powiat Jarociński 
tak potraktował Gminę Kotlin nie przeznaczając ani 1 złotówki? 
Radny Walenty Kwaśniewski  odpowiedział, że sytuacja z punktu widzenia Gminy jest 
absurdalna. Gmina ma dwóch  radnych w Radzie Powiatu ale  na dwóch biegunach. 
Radny Kwaśniewski poinformował, że złożył dwa skromne wnioski o: opracowanie 
dokumentacji na budowę drogi na Bączewiu tzw. zajęczą i o budowę chodnika przy drodze 
powiatowej w Woli Książęcej od Szkoły Podstawowej  do sklepu. 
Za odrzuceniem obu wniosków głosował drugi z radnych Tomasz Kosiński, a to z racji 
tego, że w Powiecie niestety rządzą partie i ugrupowania, a nie ma wspólnej myśli o 
wspólnym dobru. 
Powiat Jarociński jest na etapie tworzenia stanowisk w rozliczeniu zobowiązań 
wyborczych. 
Radny dał przykład  nielogicznej - jak określił sprawy. W grudniu Starosta mówił, że 
przecieka dach w Domu Pomocy Społecznej w Zakrzewie i zamiast szukać środków na 
naprawę dachu szuka w budżecie pieniędzy na zatrudnienie zastępcy dyrektora  tego 
Domu. W grudniu mówiono o zmniejszeniu środków na administrację, a z projektu 
uchwały  budżetowej wynika, ze zwiększa się środki na administrację o 119 tys. zł. Radny 
Walenty Kwaśniewski mówił, że w Powiecie co innego się  mówi i co innego robi. Są 
jednak pierwsze gwiazdki, że w koalicji rządzącej, która ma 10 głosów w Radzie Powiatu 
zaczynają do głosu dochodzić ludzie, którzy myślą logicznie. Komisja Budżetowa Rady 
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Powiatu nie zaopiniowała pozytywnie zmian budżetu Powiatu zaproponowanych  przez 
Zarząd Powiatu.  
Co do budżetu Gminy na 2011 rok radny Rady Powiatu  Walenty Kwaśniewski ocenił , że 
projekt budżetu podoba  mu się bardzo. Budżet jest bardzo ładnie złożony. Nie ma się 
czym martwić, że  jest ileś do zaciągnięcia kredytu.  Po przetargach na budowę boiska 
Orlik i budowę sieci kanalizacji sanitarnej w Wilczy  ceny tych inwestycji pójdą  niżej. 
Radny W.Kwaśniewski zaproponował spotkanie radnych Rady Gminy i Wójta Gminy  
z radnymi Rady Powiatu na którym przedyskutowano by sprawy Kotlina, które należy 
przenieść do Powiatu i żeby wszyscy mówili w tej sprawie jednym głosem. Spotkanie takie 
proponował radny w godzinach popołudniowych z uwagi na to, że radny Tomasz Kosiński 
przed południem ma zajęcia lekcyjne.  Dalej radny W. Kwaśniewski mówił, że radnego 
Kosińskiego należy zaprosić , bo on za chwilę może się  znaleźć w myśleniu logicznym  
i być może będzie głosował tak jak Kwaśniewski albo Kwaśniewski tak  jak Kosiński. 
Wójt Gminy pytał - jakie wnioski do budżetu Powiatu dotyczące gminy Kotlin  zgłosił  
radny Tomasz Kosiński? Radny W. Kwaśniewski odpowiedział, że żadnych. 
Następnie Przewodniczący Rady zamknął dyskusję nad projektem budżetu Gminy na 2011 
rok. 
 

ad. 15 Głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta Gminy. 
               Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie autopoprawki do projektu budżetu 
zgłoszone przez Wójta Gminy w punkcie 13. 
Za wniesieniem autopoprawek głosowało 14 radnych. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła autopoprawki  
Wójta Gminy do projektu budżetu Gminy na 2011 rok. 
 

ad.16  Głosowanie wniosków zgłoszonych przez radnych przed rozpoczęciem sesji. 
            Wniosków nie zgłoszono. 
 

ad. 17 Głosowanie uchwał w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na 
lata 2011 - 2016 i budżetu Gminy Kotlin na 2011 rok. 
             Poddanie pod głosowanie uchwał: 
1) uchwała Nr IV/13/2011 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na 

lata 2011 - 2016 podjęta została jednogłośnie 14 głosami "za", 
2) uchwała Nr IV/14/2011 w sprawie budżetu Gminy Kotlin na 2011 rok podjęta została 

jednogłośnie 14 głosami "za". 
Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
Przewodniczący Rady  życzył  Radzie i Wójtowi, aby realizacja tej najważniejszej 
uchwały nie przysparzała żadnych problemów i aby realizowana była w sposób właściwy. 
 

ad.18  Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał. 
            Projekty uchwał odczytane kolejno przez Przewodniczącego Rady: 
1) w sprawie  zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Kotlin. 
           Dokument  studium omówił Piotr Gramelski przedstawiciel firmy INPLUS 
Doradztwo Inwestycyjne z Olsztyna  opracowującej studium. 
W dokumencie tym uwzględniono wnioski  o budowę farm elektrowni wiatrowych  
z uwagi na  dogodne uwarunkowania dla lokalizacji takich inwestycji. Wnioski te były 
główną przesłanką zmiany studium. 
Stare studium sporządzone było na gruncie starej ustawy  o planowaniu  
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i zagospodarowaniu przestrzennym.  W międzyczasie w 2003 roku  weszła w życie 
nowa ustawa, w związku z czym Gmina zobligowana była do dostosowania 
obowiązującego dotychczas  dokumentu  do nowej ustawy. 
Polityka przestrzenna jaka była  w dotychczasowym dokumencie wpisywała się  
w rozwój gminy i Gmina mogła działać w oparciu o to studium.  Problem pojawił się 
jedynie w związku z zamiarem budowy farm elektrowni wiatrowych, które ze względu  
na wymóg  wskazania lokalizacji  nie mogły być realizowane w dotychczasowym 
obowiązującym studium. 
W dokumencie tym  wskazany jest nowy przebieg drogi nr 11 w parametrach drogi 
ekspresowej oraz tereny pod  rozwój zbiorników, które maja służyć  retencji na rzece  
i tereny rekreacyjne. 
Dokument ten przeszedł całą procedurę  opinii i uzgodnień. Wyłożony był do 
publicznego wglądu i nie wpłynęła żadna  uwaga. 

       Dyskusja. 
       Radny Rady Powiatu Jarocińskiego Walenty Kwaśniewski prosił o wskazanie na 

mapie lokalizacji przyszłych farm wiatrowych. 
Pan Grambowski wskazał lokalizację  w sołectwach: Wola Książęca, Parzew, Kurcew, 
Wysogotówek, Wyszki, Racendów, Sławoszew, Wilcza i Kotlin. Odległość farm od 
zabudowy to 350 - 500 metrów.   
Studium jest wstępem do przystąpienia do przygotowania planów zagospodarowania 
dla tych terenów i lokalizacji poszczególnych masztów.  
Wójt Gminy pytał - czy w kierunku z Kotlina do Racendowa  i z Kotlina do  
Sławoszewa budowa tych farm zaplanowana jest w odpowiedniej odległości od 
zabudowań? 
Pan Grambowski potwierdził, że odległości są zachowane. 
Radny Krzysztof Szyszka pytał - czy jest możliwość budowy elektrowni biogazowych 
i elektrowni wodnych i czy nie należało tego uwzględnić w studium? 
Pan Grambowski wyjaśnił, że studium nie zamyka budowy elektrowni tego typu. 
Radny Krzysztof Szyszka  pytał - czy ekolodzy po jakimś czasie nie odezwą się  i nie 
będą protestować, że jest przelot ptaków? 
Pan Grambowski odpowiedział, że ekolodzy zawsze mogą się odezwać. Dalej mówił, 
że opracowującego studium wiążą przepisy. Gmina Kotlin ma warunki  przyrodnicze 
korzystne dla lokalizacji farm wiatrowych ze względu na to, że  na jej terenie nie ma 
w bezpośrednim sąsiedztwie systemów prawnych  form ochrony przyrody, które 
kolidowały by  z tą inwestycją. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak pytał  o przebieg  drogi nr 11, która dzieli pola rolnika   
i chcąc dojechać do swoich gruntów rolnik będzie musiał " nadrabiać". 

       Pan Grambowski wyjaśnił, że  droga nr 11  w przyszłości będzie drogą ekspresową  
       należącą do zadań Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad.  

Gmina nie ma na to wpływu i nie ma nic do powiedzenia.  Przepusty przy tej drodze 
zaznaczone są na wysokości  Wyszek, Twardowa i w samym Kotlinie i to są miejsca 
w których rolnik będzie mógł przejechać. 
Sołtys Maria Łuczak pytała - czy na terenie gminy Kotlin są zasoby energii 
odnawialnej gorących źródeł wody? 
Pan Grembalski poinformował, że takie miejsca  mogą być ale niewiele jest takich, 
które można wykorzystać, bowiem warunki ich posadowienia są takie, że ewentualne  
koszty  bądź bilans cieplny nie są spełnione. Dzisiaj jest bum raczej na elektrownie 
wiatrowe i  tam jest duży kapitał.  
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Radny Zdzisław Wodniczak zwrócił uwagę, że w części opisowej studium nie 
wszystko w tym dokumencie jest zgodne z prawdą. W międzyczasie skanalizowano  
następną wieś w Magnuszewicach, o czym nie ma w studium. 
Radny Wodniczak  pytał - gdzie przebiega przez Kotlin droga nr 12, ponieważ  
w opisie mowa jest o drodze nr 11 i nr 12? 
Odpowiadając w sprawie aktualności dokumentu Pan Gramelski wyjaśnił, że proces 
opracowania był  długi, bo trwał  9 miesięcy, a dane się zmieniają ale nie de 
aktualizuje  to tego studium. 
Studium jest ponadczasowe gdyż mówi o kierunkach rozwojowych. 
Ciężar dróg nr 11 i nr 12 przejmie w nowym układzie droga ekspresowa S - 11. 
Nie wiadomo czy droga nr 11 będzie należała do kategorii dróg wojewódzkich, 
powiatowych czy gminnych. 
Następnie Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji o przedstawienie 
opinii komisji o projektach uchwał będących  w porządku obrad dzisiejszej sesji. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego  
i Ochrony Przeciwpożarowej Stefan Taczała  przedstawił pozytywną opinię Komisji 
co do wszystkich projektów uchwał. 
Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów przedstawił 
również pozytywną opinię Komisji o projektach uchwał. 
Odczytanie przez Przewodniczącego Rady  projektów uchwał i głosowanie: 
1) w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Kotlin . 
Uchwała Nr IV/15/2011 podjęta została jednogłośnie 14 głosami "za". 

2) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zmiany Porozumienia międzygminnego 
zawartego w dniu 7 października 2008r. w sprawie powierzenia Gminie Jarocin 
przygotowania i wykonania zadania p.n. "Zorganizowanie i nadzór nad 
funkcjonowaniem systemu gospodarki odpadami i osadami ściekowymi dla  gmin 
objętych POROZUMIENIEM  wraz  z budową Zakładu Zagospodarowania 
Odpadów Jarocin  z siedzibą w Witaszyczkach z ewentualnymi punktami 
przeładunkowymi". 
Uchwała Nr IV/16/2011 podjęta została jednogłośnie  14 głosami "za". 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od 
nieruchomości. 
Uchwała Nr IV/17/2011 podjęta została jednogłośnie 14 głosami "za". 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wzorów formularzy. 
Uchwała Nr IV/18/2011 podjęta została jednogłośnie 14 głosami "za". 

5) w sprawie ustanowienia przedstawiciela Gminy w Stowarzyszeniu " Wielkopolski 
Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych w Poznaniu". 
Uchwała Nr IV/19/2011 podjęta została jednogłośnie 14 głosami "za". 

       Podjęte uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
 ad.19  Przyjęcie planu pracy Rady Gminy na 2011 rok. 

                Plan pracy Rady Gminy na 2011 rok odczytał Przewodniczący Rady. 
Uchwała Nr IV/20/2011  w sprawie planu pracy Rady Gminy na 2011  rok podjęta została 
jednogłośnie 14 głosami "za". 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 ad.20 Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2011 rok. 
                Plan pracy Komisji Rewizyjnej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Jolanta 
Urbaniak. 
Uchwała Nr IV/21/2011  w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na  
2011 rok podjęta została jednogłośnie 14 głosami "za". 
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Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 ad.21 Przyjęcie planów pracy Komisji  Rady Gminy na 2011 rok. 

          Plany pracy Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów oraz Komisji 
Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej , 
które omówiono szczegółowo na posiedzeniach tych komisji  Rada Gminy przyjęła bez 
uwag. 
Plany pracy  stanowią załączniki do protokołu. 
 

   ad.22 Wolne głosy i wnioski. 
        Wnioski zgłosili: 
Sołtys Marian Żurek wnioskując o: 
      -    ustawienie barierki przy drodze Twardów Róża - Racendów przy stawie, 

- ustawienie barierki lub słupków ostrzegawczych przy drodze Kotlin - Twardów po 
lewej stronie od miejsca gdzie zaczyna się las, w miejscu gdzie drzewa rosną za 
blisko jezdni, 

- obcięcie suchych konarów lip na Osadach w Twardowie, 
- naprawę drogi powiatowej Twardów - Wyszki na której są duże wyrwy, 
- naprawę drogi Wola Książęca - Twardów gdzie jest pęknięcie na całej szerokości 

jezdni, 
- o ścięcie prawie suchego dębu i obcięcie konarów pozostałych dębów  
      w Twardowie przy posesjach  58 - 60, 
- wycięcie krzaków przy drodze  za Osadami w Twardowie z której korzystają 

rolnicy dojeżdżający do pól. 
Radny Maciej Skowron wnioskował o wystosowanie pisma do Poczty Polskiej o nie  
likwidowanie Urzędu Pocztowego w Kotlinie. Radny mówił, że Rzecznik Prasowy Poczty 
Polskiej  poinformował, że Urząd Pocztowy w Kotlinie  ma się zmienić w agencję 
pocztową i nie zmienią się jego usługi. Jednak zmienią się - mówił radny. Radny Skowron 
informował, że Urząd Pocztowy  wykonuje  usługi w zakresie przyjmowania  i wydawania 
listów, paczek, przesyłek pobraniowych. Poza tym  przyjmuje wpłaty na rachunki 
bankowe, przekazy, przekazy szybkie.  Dokonuje  wypłat  z karty płatniczej różnych 
banków, wypłat z kont klientów, w tym Banku Pocztowego, z usług którego korzystają 
emeryci i renciści. Dokonuje wypłat przekazów emerytalnych i zwykłych. Nadaje 
przesyłki kurierskie i przesyłki z opłatą kredytowaną. Prowadzi działalność w zakresie 
pocztowym tj. sprzedaży znaczków pocztowych, kopert, opakowań do paczek oraz 
poszerzyła sprzedaż gazet z uwagi na likwidację kiosku "RUCHU". 
Agent natomiast w zależności od podpisanej umowy  może  w 100% przyjmować listy, 
paczki, przesyłki pobraniowe tj. czyste usługi pocztowe. Jeżeli zostanie zobligowany lub 
sam wystąpi z taka propozycją może także wydawać przesyłki awizowane i przyjmować 
wpłaty. Nie może wysyłać  przesyłek pocztex i nie wypłaci  pieniędzy z karty.  Nie będzie 
możliwości nadania ani odbioru przekazu tzw. szybkiego. Trudno powiedzieć także czy 
agent poradzi sobie z przesyłkami wielogabartowymi. 
Radny Skowron wymienił, że w gminie Kotlin likwiduje się wszystko, począwszy od 
dworca PKP, posterunku policji, posterunku energetycznego i teraz Urzędu Pocztowego. 
Przewodniczący Rady potwierdził wypowiedź radnego Skowrona, mówiąc, że wiemy jak 
szybko kończą się agencje pocztowe, dając przykład takich agencji w Sławoszewie  
i Witaszycach. 
Przewodniczący Rady poinformował, że Naczelnik Urzędu Pocztowego w Jarocinie 
odmówił komentarza w sprawie likwidacji Urzędu Pocztowego w Kotlinie, kierując do 
Rzecznika Poczty Polskiej. 
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Przewodniczący Rady wyjaśnił, że Rada może podjąć stanowisko w którym wyrazi opinię, 
że jest przeciwna likwidacji Urzędu Pocztowego w Kotlinie. 
Radny Krzysztof Szyszka wnioskował o naprawę studzienki kanalizacyjnej naprawianej 
już w grudniu ubr. przy ul. Dworcowej na wysokości sklepu ABC. 
Radny Szczepan Szymczak wnioskował o odnowienie rowów przy drodze  
w Magnuszewicach - Parcele. Radny wyjaśniał, że posesje przy tej drodze są zalewane 
wodą, a przy drodze tej nie ma rowów. Rowy są dalej za budynkami w kierunku Wilczy. 
Radny Szymczak wnioskował  o odnowienie rowu  przy drodze w Magnuszewicach przy 
skrzyżowaniu dróg w kierunku Prus i Wyszek gdzie woda z pól  Zakładu Rolnego spływa 
na drogę. 
Sołtys Maria  Łuczak  wskazywała na konieczność naprawy dróg gminnych i poboczy 
dróg po budowie kanalizacji w Magnuszewicach. 
Sołtys Łuczak wnioskowała o: 

- naprawę drogi powiatowej w Magnuszewicach  - na moście są duże wyrwy, 
- odnowienie rowów przy drogach powiatowych. 

Sołtys Beata Skowrońska wnioskowała o: 
- oznakowanie drogi Kotlin - Sucha, w tym  ustawienie barierki w Sławoszewie od 

drogi z Nowej Wsi, 
- przekazanie środków dla Policji na dodatkowe patrole w czasie organizowanych 

imprez, 
- naprawę polbruku przy świetlicy wiejskiej w Sławoszewie. 

Radny Maciej Skowron wnioskował o: 
- założenie dachu na wiacie autobusowej przy ul. Rymarkiewicza, 
- ustawienie znaku informacyjnego z nazwą ulicy Teodorowskiej. 

Radny Stefan Taczała  wnioskował o naprawę wyrw  w tej chwili chociaż tłuczniem na 
drodze Racendów - Parzew, przy posesjach P.Jabłczyńskiej i P.Przestackiej. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak  wnioskował o: 

- naprawę  drogi nr 11 w Wyszkach przy posesjach nr 43 i 44, 
- naprawę drogi gminnej na wysokości remizy strażackiej w Wyszkach. 

Radny Jerzy Szymczak wnioskował o: 
- ustawienie tablic z nazwą ulicy: Matejki i Teodorowskiej, 
- naprawę ulic: Rymarkiewicza, Dworcowej i Kochanowskiego. 
  Następnie głos zabrał  rzecznik prasowy Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie 

aspirant Aleksander Szczepański chcąc jak mówił ustosunkować się do pytań jakie 
kierowane były do Policji na poprzedniej sesji oraz uwagi Przewodniczącego Rady nt. 
problemów na targowisku. 
Z wypowiedzią tą nie zgodził się Przewodniczący Rady mówiąc, że był temu przeciwny co 
zrobiła Policja na targowisku, uważając, że nie można ludziom zabronić zarabiać na chleb. 
Przewodniczący przypomniał, że bardzo wyraźnie wnioskował o zwrócenie uwagi przez 
Policję na zatrzymywanie  i parkowanie samochodów przy skrzyżowaniu ulic 
Rymarkiewicza i Kpt. Sobczaka. Po iluś dniach natomiast słyszy, że w sobotę  przyjechała 
Policja dużym samochodem i robiła porządek na targowisku. Przewodniczący przyznał, że 
zastanawiał się- czy to było z Jego poręki. 
Przewodniczący mówił, że jest mocno temu przeciwny, uważając, że targowisko  
w Kotlinie funkcjonuje wiele lat i przez ten okres  nie wydarzyło się  nic, nie było żadnego 
wypadku. 
Dalej Przewodniczący mówił, że każdy kierowca, który jedzie, widząc, że jest takie 
zbiorowisko ludzi jedzie tak wolno, że nie sposób, aby się coś wydarzyło. 
Przewodniczący Rady przypomniał, że od dawna na tej sali radni dyskutowali o 
utwardzeniu dalszej części placu targowego, aby  targujący  mieli gdzie się zatrzymać. 
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Problem jest w pełni sezonu, nie teraz gdy wszyscy targujący mieszczą się na placu - 
mówił Przewodniczący. Pomimo, że w  pasie drogi nie powinno się handlować 
Przewodniczący powiedział, że  jest przeciwny tak zdecydowanemu działaniu, jak to 
zrobiono.  
Rada natomiast była przeciwna prowadzeniu handlu na chodniku po drugiej stronie ulicy 
Rymarkiewicza.  
Przewodniczący Rady potwierdził, że Jego stanowisko jest takie, aby nie zabraniać 
handlować na parkingu przy ul. Rymarkiewicza. 
Przewodniczący Rady odczytał swoją wypowiedź na III sesji Rady w dniu  30 grudnia 
2010r.: " Przewodniczący Rady wnioskował do Policji o zwrócenie uwagi na 
zatrzymywanie się i parkowanie samochodów na skrzyżowaniu ul. Rymarkiewicza  i ul. 
Kpt. Sobczaka,  szczególnie teraz gdy jest ślisko i niebezpiecznie". 
Wójt Gminy zabierając głos zastanawiał się na jakiej podstawie, na kogo zgłoszenie 
Policja przyjechała  na targowisko takim samochodem  i  w takiej liczbie policjantów. 
Dalej Wójt mówił, że problem był i chodzi o bezpieczeństwo  w tym miejscu i nie można 
tłumaczyć, że nic się nie zdarzyło przez kilkanaście lat, nie było wypadku, to może tak być 
dalej. Pewne granice bezpieczeństwa są i trzeba ich przestrzegać, zarówno przy poruszaniu 
się na drodze  przez pieszych jak i parkowaniu w pasie drogowym - mówił Wójt. 
Pas drogowy przy ul. Rymarkiewicza  został utwardzony nie dla handlujących, a dla 
parkowania samochodów - wyjaśnił Wójt. 
Aspirant A. Szczepański poinformował, że policjanci, którzy przyjechali do Kotlina 
zwrócili uwagę   na wszystkie wykroczenia, w tym na handlujących w pasie drogowym. 
        Odpowiadając na interpelację  w sprawie urzędowania dzielnicowych  w Kotlinie A. 
Szczepański poinformował, że dzielnicowi mają wyznaczone dyżury, ponieważ Policja ma 
ograniczoną  liczbę dzielnicowych, wykonując przy tym dużą ilość zadań. 
Chcąc skontaktować się z Policją należy dzwonić  pod numer 997 wówczas będzie 100% 
pewność, że policjanci przyjadą. Zgłoszenia z gminy Kotlin w okresie ostatnich 3 
miesięcy, to zgłoszenia na telefon 997 i wówczas przyjeżdża Policja z Jarocina, a 
dzielnicowi przyjeżdżają już po interwencji w konkretnej rodzinie i w konkretnej sprawie. 
         Odnośnie kontroli pojazdów A.Szczepański poinformował, że Policja kontrolować 
będzie po mszy. 
Wójt odpowiadając na uwagi zgłoszone przez radnego Szczepana Szymczaka przyznał, że 
uwaga odnośnie awarii sygnalizacji świetlnej na przejeździe kolejowym na drodze Kotlin - 
Magnuszewice jest zasadna. W kwestii zasadności kontroli kierowców  co do zapinania 
pasów bezpieczeństwa Wójt powiedział, że oby nie było takiej sytuacji, że jadąc do 
kościoła nie była to ostatnia droga. Pas jest bowiem w samochodzie po to, żeby zakładać 
go jadąc do kościoła i z kościoła. Policja natomiast może ustawić się w każdym miejscu. 
A.Szczepański poinformował, że na terenie gminy Kotlin codziennie pracują dwa patrole 
Policji, jeden patrol kontroli ruchu  drogowego, a drugi  prewencji, który  jeździ  w miejsca 
wskazane przez dzielnicowych, które są zagrożone takimi przypadkami jak: nadmiernym  
spożywaniem  alkoholu, awanturami domowymi , przypadkami gdzie jeździ się   
z nadmierną szybkością. Policja kontroluje także stan techniczny pojazdów. 
A. Szczepański mówił, że Policja czekać będzie na zgłoszenia  gdzie ma kontrolować  
i oczekiwać będzie na środki na dodatkowe kontrole, za które z góry dziękuje. 
          Wójt Gminy odpowiadając na wniosek sołtys Skowrońskiej o przekazanie środków 
na dodatkowe patrole Policji w czasie organizowanych imprez powiedział, że o 
organizowanej imprezie należy informować wcześniej, o czym powiadomiona zostanie 
Policja, która kontrolując dany rewir nie pominie miejscowości  w której organizowana 
jest impreza, a nie dopiero wtedy gdy coś się zdarzy. 
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Sołtys Skowrońska odpowiedziała, że jest to za mało. Jej zdaniem przejazd patrolu Policji 
jest niewystarczający. Jest inaczej mówiła sołtys gdy  jest wyłącznie nadzór danej imprezy. 
Wójt twierdził z kolei, że nie chodzi o sam przejazd patrolu Policji ale o zatrzymanie się   
i przyjrzenie się jaka jest sytuacja  i kontrola taka może być powtórzona. 
A.Szczepański potwierdził, że jeżeli Policja będzie miała zgłoszenie o organizowanej 
imprezie, to przyjadą 2 lub 3 patrole. Jeden zabezpieczał będzie imprezę, a pozostałe będą 
na wezwanie na które mogą dojechać w czasie 5-6 minut. 
Radny Bogdan Pacholak  pytał - gdzie dodzwoni się dzwoniąc na numer 112? 
A.Szczepański podał  nr 7498200 pod który należy dzwonić  zamiast nr 112. 
Radny Stefan Taczała przypomniał, że wniosek o zakaz handlowania na chodniku 
zgłaszał rok temu, a może  więcej. Radny uważał, że niebezpieczne jest właśnie to, że 
handluje się  na chodniku , a piesi chodzą jezdnią. 

ad.23 Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji. 
           Wójt odpowiadając na wniosek w sprawie odbioru zużytego oleju od rolników 
poinformował, że każde gospodarstwo podlega  tzw. kodeksowi dobrej praktyki, w którym 
określono wszystkie zasady egzystencji gospodarstwa  ze względu na minimalne warunki 
utrzymania zwierząt, ochrony środowiska  i utrzymania porządku w gospodarstwie. 
Poza tym prowadzone są szkolenia w których  udział biorą rolnicy nt. bezpieczeństwa 
zwierząt, zagospodarowania elementów ropopochodnych.  Odpady po olejach pozostają do 
zagospodarowania  we własnym zakresie, które należy odpowiednio zabezpieczyć przed 
przenikaniem do gruntu czy wody  i  następnie poszukania  odbiorcy, który te materiały 
zutylizuje. 
           Odpowiadając na wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Wójt poinformował, że: 

- wnioski dotyczące naprawy dróg powiatowych przekazano do Zarządu Dróg 
Powiatowych w Jarocinie skąd nie otrzymano jeszcze odpowiedzi, 

- co do harmonogramu odśnieżania dróg , dróżki gruntowe nie będą odśnieżane  
      w pierwszej kolejności przed drogami powiatowymi, czy gminnymi pierwszego 
      rzędu, 
- wniosek o nie prowadzenie prac konserwatorskich linii energetycznych w okresie 

mrozów przesłano do Rejonowego Zakładu Energetycznego w Jarocinie, 
- wniosek odnośnie wydawania świadectw zdrowia dla zwierząt przesłano do 

Powiatowego Lekarza Weterynarii w  Jarocinie Pana Gogulskiego, który jest gotów 
spotkać się i wyjaśnić sprawę wydawania  świadectw, 

- wniosek w sprawie odwodnienia posesji w Wyszkach przy drodze nr 11 przesłano 
do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Poznaniu, 

- wniosek o modernizację drogi w Wilczy zostanie rozpatrzony. Należy zastanowić 
się i przeliczyć z punktu ekonomicznego czy utwardzić jezdnię tłuczniem, czy 
żużlem. 

ad.24 Zamknięcie obrad. 
           Dziękując wszystkim za udział  Przewodniczący Rady zamknął IV sesję Rady 
Gminy Kotlin. 
 
    Protokółowała: Paterczyk K.                           Komisja Rewizyjna: 
                                                       1. Przewodnicząca  Jolanta Urbaniak ............................... 
                                                        
                                                       2. Członek Czesław Smoliński            .............................. 
                                                         
                                                       3. Członek Mirosław Twardowski      .............................. 
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